
Przyj ty 31 sierpnia 2012 r. 
PROTOKÓ  

 
z V posiedzenia Zespo u doradczego Rady Miasta  Podkowa Le na do wypracowania 
koncepcji wykorzystania na cele miejskie willi  JÓKAWA w dniu 28 sierpnia 2012 r . 

 
 
Spotkanie rozpocz o si  kilka minut przed g.19 z udzia em cz onków zespo u, mieszka ców 
i przedstawicieli organizacji spo ecznych – lista obecno ci za . nr 1.  
 
Na wst pie przewodnicz ca zespo u Anna Dobrzy ska-Foss, zwróci a si  do pana Józefa 
Kolinka z pro  o omówienie propozycji utworzenia w Jókawie Europejskiego Centrum 
Miast Ogrodów, przedstawionej przez niego w formie pisemnej (27 sierpnia 2012 r.).           
W d ugim wyst pieniu pan Józef Kolinek przedstawi  propozycj , która przewiduje 
utworzenie nowej instytucji na terenie Podkowy Le nej jako wspólnej inicjatywy 
Podwarszawskiego Trójmiasta Ogrodów, czyli Podkowy, Brwinowa i Milanówka. Zak ada 
ona wspólne wyst pienie o fundusze i pó niej wspólne finansowanie dzia ania tego Centrum. 
Centrum mia oby s  jako miejsce gromadzenia i wymiany wiedzy o miastach - ogrodach, 
ich historii, do wiadczeniach; by oby tak e o rodkiem stymuluj cym wymian  kulturaln , a 
tak e wymian  grup m odzie y, organizacji i osób starszych. Mog yby tam by  realizowane 
tak e inne funkcje s ce mieszka com i organizacjom spo ecznym. Propozycja przewiduje 
ubieganie si  o finansowanie z funduszy norweskich przeznaczonych na rewitalizacje 
zabytków. Funduszami tymi administruje MKiDN, a minimalna wielko  dofinansowania 
wynosi 1 mln Euro przy 15 % wk adzie w asnym.  
Egzemplarz  projektu stanowi  za . nr 9  do Sprawozdania z dzia alno ci Zespo u doradczego 
do wypracowania koncepcji wykorzystania na cele miejskie willi Jókawa. 
 
W trakcie dyskusji sam wnioskodawca  wskaza  na zasadnicz  trudno  polegaj  na tym, e 
termin sk adania wniosków up ywa w pa dzierniku 2012r.  i bardzo trudno przygotowa  
wspólny wniosek do tego czasu. 
Cz onek zespo u, architekt Ewa Ja kowiak-Leszczy ska,  zwróci a uwag  na mo liw  
potrzeb  modyfikacji MPZP dla realizacji tego projektu (ze wzgl du na nowe funkcje 
wprowadzane w ten obszar), co trwa ok. 8 - 12 miesi cy.  Pan Jacek Wojnarowski zwróci  
uwag  na wysoki dolny próg dofinansowania (ponad 4 miliony z otych), a który trudno 

dzie wykorzysta  nawet przy bardzo rozrzutnym bud ecie. W trakcie dyskusji zabra  g os  
tak e pan Ryszard Hajnosz, który wypowiedzia  si  przeciwko tworzeniu Centrum                
i stwierdzi , e jest za sprzeda  Jókawy.  
 
Nast pnie cz onek zespo u pani Dorota Wac awek zada a pytanie, kiedy Zespó  zacznie 
wypracowywa  wspóln  koncepcj , tj. wype nia  zadanie postawione przez Rad  Miasta. 
Przewodnicz ca Anna Dobrzy ska-Foss stwierdzi a, e wp yn y 3 koncepcje i ze wzgl du 
na panuj  atmosfer  nie widzi mo liwo ci wypracowania wspólnej koncepcji. Proponuje 
przedstawi  w sprawozdaniu 3 koncepcje: dwie zg oszone w terminie i trzeci , która wp yn a 
ju  po terminie (27 sierpnia br.), tak jak to zrobi a we wst pnej propozycji Sprawozdania, 
rozes anego cz onkom Zespo u droga elektroniczn . 
Wywi za a si  o ywiona dyskusja. podczas której radny Maciej Foks stwierdzi , e nie 
widzi u nikogo z ej woli przy proponowaniu rozwi za , ale tak e nie widzi szans na 
wypracowanie wspólnej koncepcji. Nie zgodzi  si  ze stwierdzeniem  przewodnicz cej, e nie 
odby a si  dyskusja merytoryczna nad propozycj  TPMOPL, przypominaj c ca y katalog 
argumentów merytorycznych przemawiaj cych, jego zdaniem, przeciwko koncepcji 



TPMOPL i za pozostawieniem MBP w dotychczasowej siedzibie (z uwagi na s siedztwo 
przychodni, aptek, centrum handlowego oraz wewn trzny parking, a tak e brak woli 
czytelników dla zmiany siedziby i w one fundusze w remont budynku na ul. B skiej). 
Pani Anna Dobrzy ska-Foss odpowiedzia a, e rzeczow  dyskusj  uniemo liwi a 
emocjonalnie reaguj ca zorganizowana grupa czytelników obecna na spotkaniu.  
Nast pnie przewodnicz ca Anna Dobrzy ska-Foss poinformowa a  zebranych, e zosta a 
upowa niona przez Przewodnicz cego Rady Miasta do  poinformowania cz onków Zespo u   
o z eniu  na ni  skargi przez panie:  Dorot  Wac awek w imieniu Komitetu Obrony Jókawy,  
El biet  Wolsk -Zdunek w imieniu Oddzia u LOP oraz El biet  Ozimek w imieniu 
Stowarzyszenia Nova Podkova, a tak e wyja ni a e ustosunkuje si  pisemnie do 
poszczególnych zarzutów oraz b dzie wnioskowa a o przekazanie skargi wraz z jej 
odpowiedzi  tak e wszystkim cz onkom Zespo u.  
W toku dalszej dyskusji pani Miros awa Gessner stwierdzi a, e posiedzenia odbywaj  si  w 
„toksycznej” atmosferze, za  pan Jacek Wojnarowski zwróci  uwag , e post powanie 
autorek skargi jest nie do przyj cia w pracy zespo owej i, e to forum zespo u jest w ciw  
platform  do rozwi zywania problemów.  
 
Pani Ewa Ja kowiak-Leszczy ska zaproponowa a, aby wróci  do meritum  i przyj  zaleg e 
protoko y ze spotka , na co wi kszo  cz onków zespo u wyrazi a zgod . 
 
Podczas dyskusji nad protoko em z II zebrania, pani Dorota Wac awek zg osi a szereg 
poprawek formalnych dotycz cych uwzgl dniania i numerowania za czników. Po krótkiej 
dyskusji i kilku korektach Protokó  z II spotkania zespo u zosta  przyj ty 7 g osami, czyli 
jednomy lnie,  przez osoby bior ce udzia  w bie cym spotkaniu, a które by y te  obecne 
na spotkaniu 18 lipca 2012 r. 
 
Protokó  z III spotkania zespo u zosta  przyj ty bez poprawek 6 g osami, czyli 
jednomy lnie,  przez osoby bior ce udzia  w bie cym spotkaniu, a które by y te  obecne 
na spotkaniu 31  lipca 2012 roku. 
 
Nast pnie rozpocz a si  dyskusja nad poprawkami do protoko u z IV spotkania, zg aszanymi 
przez przewodnicz  Ann  Dobrzy sk -Foss oraz radnego Macieja Foksa, który 
przypomnia  ponownie argumenty merytoryczne za nieuwzgl dnianiem propozycji TPMOPL. 
Wszystkie poprawki zosta y uwzgl dnione i protokó  z IV spotkania zosta  przyj ty 
jednomy lnie 6 g osami cz onków zespo u obecnych na bie cym spotkaniu. 
 
Nast pnie Przewodnicz ca Zespo u Anna Dobrzy ska-Foss zaproponowa a odbycie  
jeszcze jednego spotkania zespo u po wi conego wy cznie przygotowaniu stanowiska 
ko cowego, którego wst pny projekt zosta  rozes any drog  elektroniczna cz onkom zespo u, 
co pozwoli oby  na zako czenie pracy Zespo u w terminie wyznaczonym przez Rad  Miasta. 
Zebrani zgodzili si  z propozycj  radnego Macieja Foksa, aby w sprawozdaniu uwzgl dni   
wszystkie za i przeciw poszczególnym koncepcjom, a tak e z propozycj  pana Jacka 
Wojnarowskiego, aby wskaza   elementy wspólne w z onych koncepcjach. 
 
Obrady zako czy y si  ustaleniem terminu nast pnego spotkania na 31 sierpnia 2012r.            
o godz. 18.30 w CKIO (Pa acyk Kasyno). 
 
Protokó  sporz dzi : Jacek Wojnarowski, cz onek zespo u 


